



All about
Vocational Training Council

認識職業訓練局



10 Unique Characters of VTC

10個獨特之處

A leading provider of vocational and professional education and training located in the heart of Asia

亞洲區內領先職業專才教育機構

From the founding in 1982 under Vocational Training Council Ordinance, to today's status as a full-fledged and Hong Kong's largest vocational and professional educational and training (VPET) provider, VTC is committed to preparing students for success in the globalised economy.

職業訓練局（VTC）於1982年根據《職業訓練局條例》成立。時至今日，VTC已發展成為香港最具規模的職業專才教育機構，引領學生在全球化經濟中踏上成功之路。

1

www.vtc.edu.hk



250,000+ students 學生

50,000+ full-time students 全日制

200,000+ part-time students 兼讀制



13 Member Institutions
機構成員

40+ campuses and training centres
校舍及訓練中心

2

With a quarter of a million students across its 13 member institutions each year, VTC plays a strategic role in the provision of quality and skilled manpower for the sustainable development of the economy.

VTC共有13個機構成員，每年培育約25萬名學生，對推動本地經濟可持續發展發揮策略性的作用。

Quality and relevant programmes supporting the manpower development of HK

優質適切課程 支援香港人力資源發展

VTC offers comprehensive pre-employment and in-service training programmes covering a wide range of disciplines such as applied science, business administration, childcare, elderly and community services, design and engineering, providing full support to the pillar economic sectors and emerging industries of Hong Kong.

VTC提供多元化的職前及在職培訓課程，涵蓋應用科學、工商管理、幼兒、長者及社會服務、設計及工程等專業範疇，為香港經濟支柱產業和新興行業的發展提供全面支援。

3

4

The educational philosophy of the VTC emphasises whole-person development. Apart from intellectual development, we offer students with ample opportunities to enhance their skills, personal qualities and physique, preparing them for the manpower needs of the 21st Century.

VTC的教育理念著重全人發展，除學術發展外，我們為學生提供種種機會，促進他們在技能、個人品德及和體格等方面全面發展，裝備他們成為21世紀所需的人才。



Strong industry network

強大業界網絡

VTC is committed to a high standard of corporate governance and has established strong ties with industry. Under the Council, VTC has 21 Training boards and 5 General Committees representing all key economic sectors in Hong Kong which ensure the quality, relevance and value of our VPET. This strong network also provides students with internships and career opportunities after graduation.

VTC致力維持高水平的機構管治，並與業界建立密切的關係。VTC理事會之下設有21個訓練委員會和五個一般委員會，各委員會成員來自香港主要經濟行業，確保我們能提供優質、適切合時及具價值的職業專才教育。這強大的業界網絡，有助我們為學生提供寶貴的實習和就業機會。

5



10+

partner institutions 合作夥伴



600,000

alumni 校友

6

VTC has established a strong partnership with renowned institutes. We collaborate with over 10 institutions from the Mainland and overseas to provide top-up Degree and master's Degree programmes. With this well-established network, we have built a 600,000 strong alumni community throughout the region.

VTC與知名院校建立了強大的合作夥伴關係，透過與超過10家內地及海外大學合作，我們為學生提供學士及碩士學位銜接課程。憑藉這個穩健的網絡，我們迄今在區內已擁有60萬名校友。



Promoting internationalisation

促進國際化



10 nationalities represented
學生來自近10個國籍

VTC is a vibrant VPET group committed to internationalisation and fosters stimulating and supportive environments where students are given abundant learning and experimental opportunities to unleash their full potential. Through taking part in local, regional and international competitions and seminars, such as WorldSkills Competition and VTC-ITE seminar, VTC students are able to realise their aspirations and broaden their horizons.

作為一所活力充沛的職業專才教育機構，VTC矢志推動校園國際化，並致力為學生締造優良的學習環境，提供豐富的學習與實習機會，讓他們潛能盡展。學生透過參與本地、地區性和國際性比賽及研討會，例如世界技能大賽及VTC-ITE研討會，得以實踐抱負，擴闊視野。

7

“Think and Do” approach

「思考與實踐」並重的教學方針

Well known for its “think and do” approach and high-quality programmes, VTC is proud to have produced generations of new talents in various sectors. The high standards of our VPET are recognised by employers who value the quality of our programmes and the skills, versatility and professionalism of our graduates.

VTC憑著「思考與實踐」並重的教學方針與高質素的課程，為各行各業造就無數英才。我們所提供的職業專才教育課程廣受僱主認同，VTC畢業生的紮實技能、靈活才學及專業精神更深得僱主稱許。

8





40%

VTC Higher Diploma
Graduates pursue further
studies

高級文憑畢業生繼續升學



90%

VTC Higher Diploma
Graduates employment rate

高級文憑畢業生就業率

9

Every year, near 40% of VTC's
Higher Diploma graduates
continue their studies at
degree level upon graduation.
Around 90% of the remaining
graduates secure
employment within 6 months.

每年，近四成VTC高級文憑畢業生
升讀學士學位課程；選擇投身社會
的同學，約有九成在六個月內獲得
聘書。

VTC programmes mapped to Hong Kong's Qualifications Framework

課程獲資歷架構認可

Developed with industry inputs, VTC's curriculum is responding to the changing needs of business, industry and society. All our programmes are highly acclaimed for their practicality and relevance, enabling aspired persons to move up the ladder of progression pathways.

VTC參照業界專家之意見來訂定課程，並因應市場、行業和社會不斷轉變的需求，適時更新及完善內容。我們的課程實用性高，貼近社會需要，贏得高度評價，讓有志之士拾級而上。

10